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Sponsoreret af Sønderjysk Tørreindustri 

 

Dagsorden: 

1. Valg af stemmetællere og dirigent 

2. Bestyrelsens beretning v/formanden, Hans Stougaard 

3. Fremlæggelse af regnskab og budget v/Thomas Holst 

4. Valg af formand. På valg er 

a. Hans Stougaard 

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På valg er 

a.  Povl Fritzner (Sjælland) 

b. Svend Casper (Jylland) – modtager ikke genvalg 

c. Palle Sørensen (Jylland) 

d. Peter Nielsen (Langeland og Fyn) 

e. Hans Otto Sørensen (Frit valgt) 

6. Valg af revisorer. På valg er 

a. Otto Bramsen – modtager ikke genvalg 

7. Behandling af indkomne forslag  

8. Eventuelt. 

 

Referat: 

1. Valg af stemmetællere og dirigent 

Stemmetællere: Marianne Hansen, Torkild Sørensen 

Dirigent: Knud Erik Clausen 

Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt, da han havde modtaget indkaldelse dateret 

den 15. februar.  

Ingen indvindinger mod at mødet var beslutningsdygtigt.  

 

2. Bestyrelsens beretning v/formanden, Hans Stougaard 

Formand Hans Stougaard fremlagde bestyrelsens beretning.  
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Se den skriftlige beretning på www.danskhalm.dk  

Formanden blev suppleret af Hans Otto Sørensen, Karl Johan Thomasen samt Mogens Kjeldal.  

Debat:  

Mogens Jensen: Vedrørende fugtbestemmelse. Der er forskelle på hvordan de enkelte værker håndterer fugt. 

Blandt andet ved vi fra sidste år at BKVV kan brænde våde baller. Hvorfor kan vi ikke få lov at leverer vådere baller, 

så vi ikke skal bruge energi på at leverer tørt halm altid. Vi skal selvfølgelig ikke have penge for vandet.  

Hans Otto Sørensen: Noget er ens på alle værker og vi skal have penge for det tørstof vi leverer. Vi skal gerne 

have fratræk for fugt reduceret. Vi arbejder for lidt højere tilskud pr. måned der går inden afhentning. Der er forskel 

på værkerne så der kan der laves små justeringer i kontrakterne.  

Steen Madsen: Holstebro behandler ikke leverandører ens, da nogle har fået udskudt deres sidste leveringer mens 

resten er færdige og får udbetalt bonus. Jurist har vurderet at der ikke er noget at gøre. Der bør ses på kontrakterne.  

Så afviser de at fjerne krav om net, formand (tidligere) mener det har stor symbolværdi. 

 

Mourits Dam: Der bør forhandles med Holstebro om forskel på leveringsmængde, samtidigt kan der drøftes net på 

halmen. Kan Danske Halmleverandører tage en snak med dem?  

Der kan lægges vægt på sikkerhed. Vej til at afskaffe nettet.  

Mogens Kjeldal: Med i projekt hvor der udvikles en bred strop som kan sættes rundt om et læs, ved tryk på en knap. 

Hans Stougaard: Det er vigtigt vi får set på kontrakterne, samler lokale leverandører og vil gerne tage møde med 

Holstebro.  

Erik Poulsen: Det Mogens Jensen taler om - vi skal måske finde nye måder at samarbejde. Licitationsmodellen er 

med til at give værkerne for stor mulighed for at påvirke pris. Vi skal have nogle flere leverandørforeninger. I Midtjysk 

har vi god dialog med de værker vi leverer til. Vi skal finde ud af hvad halm reelt koster. Vi skal have den rigtige 

pris.  

Laurits Hougaard: Fugt bestemmelse – kan der laves en tabel for midi og hestonballer der kan benyttes til at korri-

gering når der afregnes efter fugt med spydmåling. 

Hans Otto Sørensen: Interessant med tabel om densitet i.f.h.t. det korrekte resultat. Der er forskelle på mikrobølge 

og spydmåling. Ved mikrobølge er det matematik. Vanskeligere ved spyd. Almindelige spyd og truck er forskelligt. 

Ved spyd er det ud over densitet også afhængig af temp., elektrolytter, fugt udenpå strå kontra indeni – giver 

udfordringer. Så ikke nemt med tabel.  

Søren Rasmussen: Godt Danske Halmleverandører gik ud og sagde der skulle presses alt. Om vi sejrede ad hel-

vede til – vides ikke, men det fik værker til at finde andet brændsel. Vi skal tilbage på kampagnen og fortælle vi har 

varerne. Vi har nok og til flere kvartaler endnu.  

BKVV forskelsbehandler også leverandører - de har taget halm fra små leverandører færdigt og nu brænder de fire 

store inden med halm. Stor tak til fugtgruppen. Vi skal til at tænke over hvad halmen skal bruges til fremover. 

Forbrænding har nok toppet. Biogas oplagt også klimamæssigt. Halmvarmeværkerne kan ikke følge med på pri-

serne for levering af varme. Vindmøller kan leve af 20 øre pr kW. Og ganges det med fire som er effektiviteten af 

varmepumper, så har man konkurrenceprisen. Halmen bliver udkonkurreret til energi. Tæt samarbejde med bio-

gasbranchen. Enig med Bruno Sander Nielsen om at vi her har muligheden for at hjælpe med CO2 udfordringen. 

Politisk bevågenhed er anderledes i andre EU lande. Søren engageret i landbrug i Polen – der er kortere fra politiker 

til landmand, for eksempel kom der få måneder efter konstatering af tørke 900 kr. ha til landmændene.  

Beretning taget til efterretning.  

 

http://www.danskhalm.dk/
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3. Fremlæggelse af regnskab og budget v/Thomas Holst 

Regnskab og budget fremlagt. Begge godkendt uden ændringer i kontingent.  
 

4. Valg af formand. 

Genvalg til Hans Stougaard 

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På valg er 

Genvalg til Povl Fritzner (Sjælland) 

Svend Casper (Jylland) – ny Søren Rasmussen, Frandsbjerg 

Genvalg til Palle Sørensen (Jylland) 

Peter Nielsen (Langeland og Fyn) – ny Christopher Jensen, Halm80 

Genvalg til Hans Otto Sørensen (Frit valgt) 
 

6. Valg af revisorer.  

Otto Bramsen – ny er Svend Casper 
 

7. Behandling af indkomne forslag  
Ingen forslag modtaget. 
 

8. Eventuelt. 

Thomas Holst reklamerede for Maskinstationen & Landbrugslederen hvor Danske Halmleverandører kommer med 

orienteringer. Koster ca. 350 kr. for 12 måneder.  

Erik Poulsen: Husk nu den samlede værdi af halmen. 

Hans Stougaard: Tak til Svend Caper og Peter Nielsen for deres arbejde i foreningen gennem flere år.  

Tak til dirigenten og tak for et flot fremmøde. 

Referent Thomas Holst 


